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Mārupes novada pašvaldības  

Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes sanāksmes 
PROTOKOLS Nr. 3/2023 

 

DATUMS: 2023. gada 25. septembris 

SĒDE SĀKAS: plkst. 18:00 

VIETA: Salas sākumskola, Spuņciema iela 9, Spuņciems, Salas pagasts.. 

 

 Sanāksmē piedalās izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes locekļi: 

1. Dainis Matisons, Mārupes novada iedzīvotājs; 

2. Elīna Krēmere, Vecākā jaunatnes lietu speciāliste; 

3. Evija Papule, izpilddirektora vietniece izglītības, kultūras un sporta jautājumos. 

4. Guntis Ruskis, SIA “Drošas velobraukšanas skola”; 

5. Inese Šīmane, Pirmsskolas izglītības iestādes "Zīļuks" vadītāja; 

6. Jānis Lagzdkalns, Mārupes Valsts ģimnāzijas direktors; 

7. Jānis Zariņš, Mārupes novada iedzīvotājs; 

8. Kristaps Purviņš, Mārupes pamatskolas direktors; 

9. Liene Šmite, Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes vadītāja; 

10. Loreta Geinberga, Mārupes novada Jauniešu Dome, jaunatnes darbiniece (pārstāv: Laini 

Pauperi); 

11. Miks Lukstiņš, Biedrība “Mārupes uzņēmēji”; 

12. Sarmīte Āboliņa, Mārupes novada iedzīvotāja; 

13. Zigmunds Vīķis, Mārupes pamatskolas skolas padome; 

 

Sanāksmē nepiedalās: 

14. Agnese Kļaviņa, Mārupes Mūzikas un mākslas skolas padome;  

15. Inta Bimbirule, Mārupes novada iedzīvotāja; 

16. Lāsma Lukss, Biedrība “Mārupe Nākotnei”; 

17. Silva Jeromanova-Maura, Biznesa vēstniecība; 

18. Zani Dresmani, Biedrība “Pierīgas Partnerība”  

 

Sanāksmē pieaicināti piedalās: 

19. Agris Starts, Izglītības, kultūras un sporta pārvalde. 

20. Aivars Osītis, Mārupes novada pašvaldības deputāts ; 

21. Erita Rutkovska, Izglītības, kultūras un sporta pārvalde; 

22. Ilze Krēmere, Attīstības un plānošanas pārvaldes vadītāja; 

23. Valdis Kārkliņš, Mārupes novada pašvaldības priekšsēdētāja vietnieks, 

 

Darba kārtība: 

1. Atklāšana. Iepazīšanās sarunas.( Zigmunds Vīķis, KP vadītājs) 

2. Salas sākumskola: īss ieskats skolas aktualitātēs. (Nensija Priedīte, direktore) 

3. Aktuālākais izglītībā. Prezentācija un diskusija.( Liene Šmite, IKSP vadītāja/ Erita Rutkovska) 

4. Projekts “Skola dodas dzīvē, dzīve ienāk skolā”: atgādinājuma uzruna. (Miks Lukstiņš) 

5. Pieaugušo izglītība: 2023.gada plāns. Prezentācija, diskusijas.( Agris Starts, IKSP izglītības 

darba speciālists) 

6. Sarunas: jautājumi un atbildes (Liene Šmite, IKSP vadītāja) : 

• par iespējām un plāniem Mārupes un Jaunmārupes skolēniem pēc skolas beigām 

nokļūt uz pulciņiem Piņķos. 

7. Noslēgums. (Zigmārs Vīķis, KP vadītājs) 
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NORISE: 

Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes sanāksme notiek Salas sākumskola, Spuņciema 

iela 9, Spuņciems, Salas pagasts. Mārupes novads.  

 

 

1. Atklāšana. Iepazīšanās sarunas.( Zigmunds Vīķis, KP vadītājs) 

Z.Vīķis atklāj sanāksmi un informē, ka tiek veikts audio ieraksts. Iepazīstina ar sevi. Saka, paldies, 

Nensijai Priedītei par uzņemšanu Salas sākumskolā. Aicina palikt pēc sapulces un doties ekskursijā 

pa skolas telpām. Pārrunā darba kārtību. Dod vārdu N. Priedītei.  

2. Salas sākumskola: īss ieskats skolas aktualitātēs. (Nensija Priedīte, direktore) 

N.Priedīte – prezentē. Stāsta par paveikto un skolas komandas mērķiem no 2016.gada.Skola kopš 

vasaras ir kļuvusi nedaudz ietilpīgāka. Pirmsskolā ir uzņemti 64 izglītojamos, skolā 114 

izglītojamie, kas šobrīd ir izglītības iestādes kapacitāte. Skolā audzēkņu skaits lēnām, bet konstanti 

aug. Ir uzlabota skolas vide estētiski un ar mācību līdzekļiem. Pirmais pakāpiens ir sperts. Ir iegūta 

vecāku uzticība un izglītības kvalitātes ziņā pamats ir sasniegts. Notiek sistemātisks darbs ar 

vecākiem. Šobrīd uzsakām otro soli  daba jebkurā jomā, iekļaujot brīvdabas pedagoģijas elementus. 

Iesaistām dabu visur sportojot, izzinot, gūstot praktiskās zināšanas. Prioritāte ir arī izglītojamā 

personības izaugsme, lai beidzot 6. klasi bērns zinātu, kur vēlas nokļūt un kā to praktiski izdarīt. 

3. Aktuālākais izglītībā. Prezentācija un diskusija.( Liene Šmite, IKSP vadītāja/ Erita 

Rutkovska) 

L.Šmite informē, ka pārvaldes pārziņā ir arī sports un kultūra. Stāsta par pārvaldes darbu un tās 

mērķiem. Sāk prezentāciju par izglītības jomu. Uzsver starpnozaru sadarbības nozīmi. Sadarbībā ar 

direktoriem ir izvirzīti noteikti mērķi. Rezultātam jābūt izmērāmam, lai notiek attīstība un ienāk 

dažādas novitātes. Izglītības kvalitāte ir mūsu virs mērķis. Izvirzītās prioritātes visos līmeņos sniedz 

konkrētu darbības virzienu. Metodiskā darba sistēma palīdz veiksmīgi sadarboties ar izglītības 

iestādi, lai rezultāts ātrāk nonāk pie skolēna. Par visām plānotajām darbībām cenšamies maksimāli  

informēt sabiedrību, iesaistīt vecākus un skolotājus. Šī gada prioritātes ir atbalstīt katra bērna 

izaugsmi un veicināt lasītprasmi. E.Rutkovska prezentācijā pievienotajās tabulās ir redzams bērnu 

skaita piegums gan pirmsskolās izglītības iestādēs, gan skolā. L.Šmite Esam uzņēmuši mazāk bērnu 

kā plānots, jo ir sasniegta kapacitāte. Skaidro risinājumi, kuri piedāvāti vecākiem, lai Mārupes 

pašvaldība varētu nodrošināt mācības maksimāli daudz bērniem. Nākamajā gadā izvērtēsim vecāku 

izvēles un mūsu iespējas. E.Rutkovska Salīdzina tabulās apkopoto informāciju. Skaidro, kā skolās 

un pirmsskolās plāno īstenot izvirzītās prioritātes. No šī mācību gada visās Mārupes skolās būs arī 

EMU skola. Ir jāattīsta digitālā lasītprasme. L.Šmite šogad nerakstīts moto ir mācamies visi visos 

līmeņos (bērni ,skolēni, vecāki, pašvaldība, iestāžu vadītāji, pedagogi). E.Rutkovska precizē kāds 

atbalsts tiks organizēts no IKSP izglītības iestāžu vadītāju profesionālajai izaugsmei un vecākiem. 

L.Šmite aicina iestāžu vadītājus un vecāku padomi iesaistīties informācijas izplatīšanā. Lai 

informācija sasniedz tieši tos, kuriem tā ir visvairāk nepieciešama. Z.Vīķis jautā kā tiek plānots 

apmācības organizēt centralizēti vai izbraukājot pa skolām. L.Šmite atbild, ka par to tiek lemts. 

E.Rutkovska pedagogiem plānots organizēt 24 pieredzes seminārus. L.Šmite nobeigumā mēs ne 

tikai mudinām mācīties citus, bet arī pašvaldības darbinieki mācās.  Z.Vīķis jautājums par 

dzimumizglītības mācību saturu, kurš nāca no izglītības ministrijas. Vai pārvaldei ir šāda 

informācija un kāda ir tālāka šī jautājuma izskatīšana? E.Rukovska šis materiāls nebija obligāti 

jāizmanto. Par šo tēmu ir jārunā , bet par to var runāt dažādi. L.Šmite Tās ir starp attiecibas starp 

VISC un ministriju vajadzētu. Šo institūciju pārziņā ir sakārtot savas attiecības un darbu.  
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4. Projekts “Skola dodas dzīvē, dzīve ienāk skolā”: atgādinājuma uzruna. (Miks Lukstiņš) 

M.Lukstiņš Projekts tiek organizēts ikgadēji. Stāsta par projektu. Informē, ka projekts šogad jau ir 

sācies. Dalās ar savu personīgo pieredzi. Pagājušajā gadā ir izveidota Youtube saite 

(https://ej.uz/skolamarupe), kurā apkopoti vairāk nekā 20 video, kuros uzņēmēji stāsta par kādu 

profesiju, vai mācību priekšmetus caur reāliem piemēriem . Aicina skolu pedagogus izmantot šos 

materiālus, lai interesantā veidā bērni apgūtu jaunas zināšanas. Šogad vēlas virzīt projektu tālāk. 

Vajadzētu piesaistīt cilvēkus, kuri ir gatavi ņemt šo sagatavoto rāmi un papildinātu ar savu profesiju 

skaidrojumu, mācību vielas radīšanu. Tas palīdz bērniem saprast, kā skolā mācītais noderēs 

turpmāk dzīvē, veicot darba pienākumus. Notiek diskusija par projekta attīstību Babītē. Tiek izteikts 

atbalsts un vēlme plašāk novadā attīstīt šo projektu. S.Āboliņa varētu iesaistīt vecākus, lai projekts 

aktīvāk virzītos. Babītes vidusskolas direktore ir izteikusi atbalstu šim projektam  izglītības iestādē . 

M.Lukstiņš ir izsūtīts rāmis un informācija jomu koordinatoriem Babītes vidusskolā.  

5. Pieaugušo izglītība: 2023.gada plāns. Prezentācija, diskusijas.( Agris Starts, IKSP izglītības 

darba speciālists) 

A.Starts iepazīstina ar sevi un informē, ka tagad ir arī MOT treneris. Prezentācija par pieaugušo 

izglītību. Iepazīstina ar trim pamatprincipiem uz kuriem balstāmies un attīstām pieaugušo izglītību. 

Z.Vīķis interesējas par MOT programmu. A.Starts stāsta MOT vēsturi. /Turpina prezentāciju/ 

Informācija ir sadalīta trīs blokos. Stāsta par šo grupu mērķiem un vēlamajiem rezultātiem. 

Padziļināti stāsta par plāniem, kā katras grupas mērķu sasniegšanu ir plānots nodrošināt. Iepazīstina 

ar lekciju sarakstu, kurš plānots līdz šī gada beigām. Mācības būs brīvprātīgas, bet būs dalībnieku 

skaita ierobežojums. Piesakoties vairāk dalībniekiem, tiks izvērtēta papildus kursa rīkošana. Aicinu 

iesūtīt nepieciešamo informāciju par kursiem, kuri uzlabotu iestādes darbu, lai  tēmas būtu 

maksimāli pietuvinātas aktuālajām ikdienas vajadzībām, Iepazīstina ar budžeta sadalījumu un 

prognozēto dalībnieku darbu. Informē, ka novadā ir arī citi piedāvā pieaugušo izglītības resursus. 

L.Šmite vērš uzmanību, ka sistēma ir radīta ilgtermiņā un vajadzīgs laiks, lai to iedarbinātu visos 

līmeņos. Procesā būs redzams kas būs aktuāls, kas nē. Ilgtermiņā ir plānots saglabāt šo kodolu 

pakāpeniski papildinot. G.Ruskis vaicā pulksten cikos tiks organizētas mācības, lai tās varētu 

apmeklēt arī tie kuriem visvairāk tās ir nepieciešamas.  A.Starts ar direktoriem jau par laiku esam 

vienojusies. Darbiniekiem darba laikā. Pieaugušajiem, kuri nav darbinieki darba dienu vakaros 

(pēc darba laika). 

6. Sarunas: jautājumi un atbildes (Liene Šmite, IKSP vadītāja) : 

• par iespējām un plāniem Mārupes un Jaunmārupes skolēniem pēc skolas beigām 

nokļūt uz pulciņiem Piņķos – L.Šmite skaidro, ka novads ir gana plašs un iekšējā 

transporta infrastruktūra nav līdz galam attīstījusies. Mums būtu jāskatās uz šo problēmu 

gan no sabiedrības viedokļa, gan izglītības. Ir bijis iepirkums un mums jau ir apstiprināti 

skolēnu transporta maršruti, kuri vairs nav maināmi. Bet ir atklāta Mārupes novada sporta 

skola, kura šo vajadzību vēl vairāk aktualizē. Dotajā brīdī mēs meklējam risinājumus un  

ievācam datus, lai risinājums būtu veiksmīgs un maksimāli atvieglotu vecāku ikdienu. 

I.Krēmere sabiedriskais transports jau 10 gadus ir bijis neērtais jautājums, šeit ir arī daudz 

vēsturiskie aspekti. Ir bijuši vairāki pilotprojekti, kuri nav bijuši veiksmīgi (nesot lielus 

zaudējumus). Galvenais būtu izstrādāt to pareizo modeli kāds varētu strādāt mūsu novadā. 

Perspektīvās iezīmes ir. Plānos ir risinājumi tie gan nav ātri. Ātrie risinājumi varētu būt 

bērnu pārvadāšanai un šeit risinājumi tiek meklēti. N.Priedīte aktualizē, ka arī Spuņciemam 

ir nepieciešama sakārtotāka sabiedriskā transporta infrastruktūra nokļūšanai uz Mārupi un 

tās izglītības iestādēm. 

L.Šmite iepazīstina ar jauno vecāko jaunatnes lietu speciālisti E.Krēmeri. Par jaunatnes 

darbu parunāsim nākamajā sanāksme. Informē, ka L.Pauperi prombūtnes laikā aizvietos 

https://ej.uz/skolamarupe
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L.Geinberga. Jaunieši ir uzrakstījuši projektu par jauniešu centra  “Hēlijs” ārtelpas 

labiekārtošanu. Aicina atbalstīt un nobalsot par projektu. Z.Vīķis vaicā par aktivitāti 

“Pikniks ar politiķiem”. L.Šmite šai aktivitātei nevajadzētu būt vienreizējai, kā minimums 

divas reizes gadā. Mums ir vajadzīgi jaunieši, kuri iesaistās pašvaldības uzlabošanā, lai pēc 

studiju beigšanas viņi atgrieztos Mārupē. Aicina jauniešus atbalstīt un pieaugušajiem 

iesaistīties jauniešu aktivitātēs. Mums ir svarīgs jauniešu viedoklis, lai arī viņiem būtu 

saistoši pašvaldības rīkotie pasākumi. 

 

7. Noslēgums. (Zigmārs Vīķis, KP vadītājs) 

Z.Vīķis izsaka priekšlikumu ieplānot nākamo padomes sēdi decembra sākumā. Nākošajā tikšanās 

reizē mēs varētu vērot iniciatīvu progresu, vai izdosies šis iniciatīvas novest līdz auditorijai. 

Saka,paldies, visiem, kuri ieradās. 

SĒDI BEIDZ: plkst. 19.35 

 

IZTEIKTIE PRIEKŠLIKUMI: 

1. Nākošajā dienas kārtībā iekļaut informāciju par jaunatnes lietu speciālistu darbību; 

2. Nākamo konsultatīvās padomes sēdi organizēt decembrī. 

 

 PIELIKUMI: 

1. Izglītības un jaunatnes konsultatīvās padomes sanāksmes prezentācija 25.09.2023. 

2. Pieaugušo izglītība  - prezentācija (A.Starts) 

3. Prioritātes 23.24   - prezentācija (L.Šmite / E. Rutkovska) 

4. Konsultatīvā_padome_2023 – prezentācija (N.Priedīte) 

 

 

 

Protokolu sagatavoja:   Agija Kāle, Izglītības, kultūras un sporta  

pārvaldes vadītājas palīgs 

 

 

 

 

Konsultatīvās padomes priekšsēdētājs:  Zigmunds Vīķis, Mārupes pamatskolas 

skolas padome 


